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PN18 1 Hart voor BNM programma 1 
Pagina 12: Sluiten Servicepunten: Hoe moeten we -€75.000 v.a. 2018 per jaar aan 

bezuiniging lezen met de uitleg onderaan pagina 12?

In de begroting was er geen budget meerjarig voor opgenomen, de bezuiniging is wel meerjarig meegenomen en 

wordt nu terug gedraaid.

PN18 2 Hart voor BNM programma 1 
Inwoners en Bestuur: Komt er een evaluatie van de wijkwethouders in 2018? Het wijkwethouderschap zal in 2018 worden geëvalueerd. 

PN18 3 Hart voor BNM programma 1 
Inwoners en Bestuur: Worden inwoners betrokken bij het fusietraject en wordt 

hier budget voor gereserveerd?

Inwoners worden betrokken bij het fusietraject. Hiervoor is budget gereserveerd.  Het voorstel komt in juni/juli 

2017 richting de raad.

PN18 4 Hart voor BNM programma 1 
Inwoners en Bestuur: Wat zijn de kosten van een extra open inloop op een avond, 

bijvoorbeeld woensdagavond?

De kosten van een extra open inloopavond zijn ongeveer € 820 per avond.  Deze bestaan uit personele-, 

beveiligings- en energiekosten.

PN18 5 Hart voor BNM programma 3

Pagina 14: Welke straten worden betrokken bij het verkeerskundig onderzoek 

(verkeersregelinstallaties), welke eerste 3 verkeersinstallaties worden gekozen in 

2018?

VRI kruispunt Rijksweg / Koningin Wilhelminalaan Naarden 2. VRI kruispunt Zuidpolderweg / Hakkelaarsbrug / De 

Goog Muiden. 3. VRI kruising Amersfoortsestraatweg / Ceintuurbaan Bussum

PN18 6 Hart voor BNM programma 3 
Pagina 14: Past de pilot gratis parkeren in de perspectiefnota, aangezien de raad 

nog geen besluit heeft genomen hierover?

De perspectiefnota is een voorstel van het college aan de raad. Het is aan de raad om een besluit over te nemen 

over de perspectiefnota en de voorstellen die er in staan.’ 

PN18 7 Hart voor BNM programma 4 
Pagina 15: Omgevingswet: op welke wijze wordt handhaving en controle 

opgenomen in de voorbereiding?

Een van de projecten die worden opgepakt binnen het programma “Implementatie van de Omgevingswet” is een 

routekaart voor ruimtelijke projecten. Hierbinnen worden de procedures voor o.a. handhaving en controle 

ontwikkeld.

PN18 8 Hart voor BNM programma 4 

Pagina 16: De Economische visie is teruggenomen, moeten de 

uitvoeringspunten uit deze visie overeenkomstig het terugnemen uit de 

perspectiefnota worden gehaald (investeren in recreatie en toerisme?)

Hoewel de economische visie is teruggenomen geeft het college de raad in overweging om wel budget te 

reserveren om vanaf 2018 invulling te kunnen geven aan de ambities uit de economische visie die na de zomer in 

een nieuwe versie zal worden voorgelegd. De raad kan daarbij overwegen om in deze fase nog geen richting te 

geven aan de speerpunten en de tekst "Het gaat dan met name....media en zorg" te laten vervallen. in de 

Perspectiefnota is budget opgenomen ten behoeve van lokale activiteiten vanuit de economische visie. Regionale 

inzet op economie vindt plaats vanuit de RSA. 

PN18 9 Hart voor BNM programma 7

Zorg en Welzijn: Op welke wijze worden inwoners vanaf 2018 door de gemeente 

geholpen met bezwaar maken tegen hun indicatie? Is hier sociaal raadswerk voor 

vanuit de gemeente?

We subsidiëren Versa voor het sociaal raadslieden werk. Inwoners kunnen daar terecht voor hulp bij het indienen 

van bezwaar. Dit is een vorm van cliëntondersteuning.  Daarnaast kunnen mensen hiervoor ook terecht bij MEE. 

 Maar ook andere cliëntondersteuners kunnen hierbij helpen zoals het Amw. Consulenten zijn hiervan op de 

hoogte.

PN18 10 Hart voor BNM programma 8

Pagina 20: Over 3-4 maanden komt er een nieuw IHP: waarom wordt er toch 

gekozen voor grote investeringen in uitbreiding van tijdelijke dependances naar 

permanente bij de Godelindeschool en de Emmaschool, terwijl onduidelijk is wat 

de behoefte aan huisvesting is voor de komende jaren?

De Godelindeschool en de Emmaschool hebben projecten die voortvloeien uit eerdere IHP's. De 

huisvestingsbehoefte voor deze scholen blijven in de toekomst bestaan.  

PN18 11 Hart voor BNM programma 8 

Pagina 21: Welke grotere transformatie wordt bedoeld bij de harmonisaties en 

herijking van subsidies?

Met grotere transformatie wordt het herijken van de subsidiesystematiek bedoeld, die plaatsvindt in samenspraak 

met organisaties en inwoners. U bent hierover geïnformeerd met Raadsmededeling 302354. In de transformatie 

wordt ook de taakstelling op subsidies (€ 350.000) meegenomen. Deze taakstelling wordt gerealiseerd op 

subsidies in 2019 en de jaren daarna.

PN18 12 Hart voor BNM programma 8

Pagina 22: Welke 7-tal rijksmonumenten hebben subsidies ontvangen? Hoeveel 

zal de gemeente aan cofinanciering moeten investeren voor al deze projecten?

1. Kerkpad 2, Muiderberg, kerktoren; 2. Kerkstraat 1 Muiden, Grote of St. Nicolaaskerk; 3. 

Marktstraat 22, Naarden, stadhuis; 4. Cattenhagestraat 8,8a Naarden streekarchief; 5. 

Nieuwe Haven 33, Naarden, turfloods; 6. Marktstraat 13, Naarden toren grote kerk; 7. Kloosterstraat 33 Naarden, 

Comenius-museum. Cofinanciering bedraagt € 414.803 ex btw en ex restauratie kerktoren Muiden die reeds in 

2015 is uitgevoerd.

PN18 13 Hart voor BNM programma 8

Pagina 22: Inzet 12 fte buurtsportcoaches: welke meetbare doelen worden 

gesteld en hoe en wanneer wordt geëvalueerd of deze doelen ook bereikt 

worden?

Landelijke doel: bijdragen dat het lokale sport- en beweegaanbod beter aansluit op de vraag en dat er meer lokaal 

maatwerk komt, zodat mensen meer mogelijkheden krijgen om te sporten en bewegen in de eigen leefomgeving. 

Uiteindelijk leidt dat tot meer sportdeelname en tot een gezonde en actieve leefstijl. De lokale doelstellingen zijn 

hier een afgeleide van en zijn opgenomen in de nieuwe beweeg- en sportvisie. Evaluatie vindt jaarlijks plaats, 

halfjaarlijks een tussenevaluatie. 

Gemeenteraad Gooise Meren

Technische vragen over de Planning en Control producten 



VV17-1 14 Hart voor BNM programma 3 

Pagina 10: Grondwal de Nieuwe Vaart: Hoe wordt de overschrijding van €325.000 

op het budget verklaard? Hoe is de financiële controle op dit project geweest?

Normaal gesproken worden kredieten voor  sloop en nieuwbouw op één locatie in één projectbudget gestopt. Dit 

omdat er vaak sloop nodig is om uiteindelijk tot nieuwbouw te komen of andersom omdat sloop maakt dat er 

nieuwbouw nodig is. In dit geval is er niet met één projectbudget gewerkt. Het project was niet gepland en er is 

met een samenstel van gelden gewerkt. De sanering (sloop) is gedekt door de algemene reserve grondexploitatie 

en voor de realisatie van de nieuwe zichtwal en het vervangen van de damwand is een krediet beschikbaar gesteld. 

Voor het totale project was 1.060.000,00 euro toegekend. (25 juni 2015). De sanering is voor veel minder 

gerealiseerd dan geraamd.  Vanwege het feit dat dit geld uit een ander potje komt, mag het overgebleven budget 

niet voor de nieuwbouw gebruikt worden. Voor de realisatie van de zichtwal en het vervangen van de damwand is 

325.000,00 toegekend. Het ziet er naar uit dat dit bedrag overschreden gaat worden. Het bedrag voor de wal en 

damwand is gebaseerd op een raming van enkel de geschatte bouwkosten van deze elementen. Er is hierbij geen 

rekening gehouden met de voorbereidingskosten, directievoering , bijkomende kosten, etc. Dit zijn echter wel 

kosten die op het budget drukken. Pas na aanbesteding zal duidelijk zijn hoe groot de overschrijding zal zijn. Het 

streven is om wel binnen de totale projectbegroting te blijven. 

VV17-1 15 Hart voor BNM programma 5

Pagina 15: Wat is de verklaring van het grote verschil tussen de geraamde 

€160.000 en het feitelijk benodigde €575.000 voor aansluiten op de riolering van 

de woonboten op de Muidertrekvaart?

Het project zou oorspronkelijk (vanuit de dienstverleningsovereenkomst) door Waternet gerealiseerd worden. 

Inmiddels maakt Gooise Meren geen gebruik meer van de riooldiensten van Waternet. Bij de overdracht van de 

projectdocumenten werd duidelijk dat de raming die Waternet destijds heeft gemaakt gebaseerd was op een hele 

grove schatting en een globaal schetsontwerp waarin diverse projectdetails niet zijn meegenomen. De afdeling 

BORG heeft daarom een nieuwe gedetailleerde kostenraming opgesteld waarin wél rekening werd gehouden met 

alle aanwezige projectcomponenten. Dit verklaart het verschil met het eerder geraamde bedrag. 

VV17-1 16 Hart voor BNM programma 7

Pagina 17: Wat is de verklaring van de te hoog ingeschatte eigen bijdrage WMO 

en Jeugd?

Bij de totstandkoming van de fusiebegroting 2016 is de totale integratie-uitkering van het Rijk naar beste 

schatting vertaalt naar lastenbudgetten voor WMO, Jeugd en Participatie. Bij de verdeling van die budgetten is 

tegelijkertijd rekening gehouden met te verwachten eigen bijdragen (baten), waarmee de lastenbudgetten Jeugd 

en WMO budgetneutraal zijn opgehoogd. Op dat moment was er echter nog onvoldoende inzicht inzake de 

hoogte van die eigen bijdragen. In feite leidt een lagere bijdrage nu tot een evenredig lager lastenbudget 

(budgetneutraal).

VV17-1 17a Hart voor BNM programma 8
Pagina 19: Wat wordt er bedoeld met de €70.000 taakstelling vanuit Muiden, die 

geen gevolgen heeft voor de bibliotheek.

VV17-1 17b Hart voor BNM programma 8
Op welke wijze is de €250.000 bezuiniging op de bibliotheek nu bijna 

gerealiseerd?

VV17-1 17c Hart voor BNM programma 8
Hoe staat het met de gesprekken met de bibliotheek hierover?

VV17-1 17d Hart voor BNM programma 8
Worden taken de de bibliotheek doet in het kader van de WMO vanaf 208 ook 

vanuit de WMO betaald?

Jaarstukken 2016 18a Hart voor BNM programma 4 
Reserve bovenwijkse voorzieningen: Waarom betaalt KNSF de factuur uit 2015 in 

10 termijnen van 1 jaar? Is dit afgesproken in de VOK? 

In de VOK is dit afgesproken.

Jaarstukken 2016 18b Hart voor BNM programma 4 
Betekent dit dat de gemeente de investering in bovenwijkse voorzieningen moet 

voorschieten?

De uitgaven liggen met name rond 2019. Dat betekent dat wij de termijnen die wij in 2020 t/m 2023 ontvangen, 

moeten voorschieten.

Jaarstukken 2016 19a Hart voor BNM
Voorziening Groenbeheer Landgoed Nieuw Cruysbergen: Kopers hebben betaald 

voor de afkoop van het onderhoud in het natuurgebied rondom te realiseren 

woningen (het oostelijk gedeelte van het LNC).

Voor beantwoording zie vragen 19b tot en met 19f hieronder. 

Jaarstukken 2016 19b Hart voor BNM programma 4 
Kopers in de 1e fase hebben €6000 per koper en de kopers in de 2e en 3e fase 

€6000 + inflatie welk bedrag is er in totaal ingebracht door kopers?

Het totale ingebrachte bedrag bedraagt € 307.662 inclusief btw en dat wordt € 254.267 exclusief btw.

Jaarstukken 2016 19c Hart voor BNM programma 4 
Hoe is het verschil met de €254.267 (in te brengen voorziening) te verklaren? Het verschil tussen de bedragen € 307.662 en € 254.267 betreft de btw.

Jaarstukken 2016 19d Hart voor BNM programma 4 
Wie (gemeente of vanuit de voorziening ingebracht door de kopers) gaat de 

inrichting van het groen betalen van het oostelijk gedeelte rondom de huizen? En 

wat gaat dit kosten?

De gemeente gaat dit betalen voor een bedag van € 34.600 excl. Btw

Jaarstukken 2016 19e Hart voor BNM programma 4 

Wie (idem) gaat de inrichting en het onderhoud van het openbaar groen op het 

oostelijk gedeelte betalen (o.a. de toerit naar de wijk, het groen rondom de vijver 

en rondom de paden)? En wat gaat dit kosten?

De kosten voor inrichting zit in het genoemde bedrag van antwoord 19d. met uitzondering van de toerit naar het 

gedeelte waar ook gewoond wordt omdat deze valt buiten de projectgrens van het beheerplan van de natuur in dit 

project. De gemeente zal de toerit inrichten en onderhouden. De gemeente is in gesprek met het GNR als beoogd 

beheerder over de overname van eigendom en beheer van de natuur in dit project. Tot het moment dat de beoogd 

beheerder eigenaar is, onderhoudt de gemeente de natuur in dit project. De raming van de kosten behorende bij 

het beheerplan bedragen, zonder inflatie-invloeden, ca. € 180.000 incl. btw berekend over een periode van 30 jaar. 

Wat de daadwerkelijke kosten zullen bedragen, hangt af van de uiteindelijke overeenkomst met de beoogd 

beheerder van de natuur in dit project.

Een uit Muiden meegenomen bezuiniging op de bibliotheek, en reeds verwerkt door de bibliotheek wordt nu in de 

gemeentelijke taakstelling geëffectueerd tot een bedrag van € 70.000,--. Een verder onderzoek naar 

bezuinigingsmogelijkheden in 2018 en volgende jaren zijn op verzoek van zowel De Bibliotheek Gooi en Meer als 

de gemeente voorgelegd aan een extern onderzoeksbureau. Zodra de uitkomsten hiervan bekend zijn zal het 

college hierover een standpunt innemen en aan de raad communiceren voor de raadsbehandeling van 21 juni. Bij 

een mogelijke overheveling van WMO gerelateerde taken naar de bibliotheek zal gezocht worden naar een WMO 

gerelateerde financiering.  Dit zal naar voren komen uit de herijking van de subsidies in het Sociaal domein in 2018. 



Jaarstukken 2016 19f Hart voor BNM programma 4 
Wie (idem) gaat de inrichting en het onderhoud van het openbaar groen op het 

westelijk gedeelte betalen?

De gemeente betaalt de inrichting. Het onderhoud wordt vooralsnog door de gemeente uitgevoerd tot het 

moment dat de beoogd beheerder dit overneemt.

Jaarstukken 2016 20 Hart voor BNM programma 4 
Hart voor BNM wil graag de onderbouwing van de Zandzee voor de voorziening 

inzien.
Er is op basis van een 30-jarig MOP een jaarlijkse storting in de voorziening van € 277.500.

Jaarstukken 2016 21 Hart voor BNM programma 1 t/m 9 

Wat is er in 2016 geïnvesteerd in externe inhuur ambtenaren en extern advies 

(boven-formatief onderschrijving 1,3 miljoen)?

Er heeft in 2016 voor een bedrag van ruim € 4 mln. aan inhuur plaatsgevonden. Dekking hiervan vond plaats 

binnen de bestaande budgetten. In dit eerste jaar van de fusie was sprake van  ca. 30 á 40 vacatures, die door 

tijdelijke inhuur (ongeveer € 2 miljoen) zijn ingevuld. Dekking vond plaats vanuit de vacaturegelden. Bij de 

Uitvoeringsdienst Sociaal domein is extra ingehuurd voor de nieuwe taken (decentralisaties WMO, Jeugd en 

Participatie). Hiervoor is in de fusiebegroting 2016 een incidenteel budget flexibele schil opgenomen van € 0,9 

miljoen. Inmiddels is besloten om deze inhuur om te zetten naar vaste formatie. Ook werd er ingehuurd bij de 

uitvoering van beleid (waaronder het Projectbureau) en was er sprake van frictie aan het begin van het fusie waarin 

we een groot aantal (uitzend-) contracten van Naarden, Muiden en Bussum hebben overgenomen voor de 

resterende looptijd. Dekking van de bijbehorende € 1 miljoen vond plaats binnen de daartoe beschikbare 

budgetten. De externe inhuur staat los van de onderschrijding op bovenformatieven. Deze onderschrijding heeft 

betrekking op  medewerkers die als gevolg van de fusie geen functie meer hebben in de nieuwe organisatie. Het 

beleid om deze medewerkers naar een nieuwe functie te leiden, al dan niet tijdelijk, is bijzonder effectief geweest. 

Medewerkers zijn eerder dan verwacht naar een nieuwe functie doorgestroomd en een deel van hen is tijdelijk 

gedetacheerd bij andere organisaties, waardoor ze inkomsten genereerden. Hierdoor is minder beroep gedaan op 

de hiervoor getroffen voorziening. 
Jaarstukken 2016 22 Hart voor BNM programma 2

Pagina 18: Waar gaat de cririsorganisatie naartoe als het Stadskantoor Naarden 

wordt afgestoten?

Zodra het kantoor in Bussum volledig gereed is, zal de crisisorganisatie deze locatie ook gaan gebruiken. In de 

aanleg van bijvoorbeeld de telefoonverbindingen wordt hier al rekening mee gehouden.

Jaarstukken 2016 23 Hart voor BNM programma 2

Pagina 20: Wordt er een overzicht van het vergunningenbestand en overige 

punten waar alcohol verstrekt wordt zonder vergunningplicht gemaakt?

Het is op dit moment niet goed mogelijk een volledig overzicht van DHW inrichtingen en de bijbehorende 

gegevens te genereren. Het overzicht van alcohol verstrekpunten met en zonder vergunningplicht, ongeveer 200 

(zoals supermarkten en snackbars), is er wel, maar dit is echter niet volledig. De registratie geeft geen inzicht in de 

vergunningsituatie, naleefgedrag, geregistreerde leidinggevenden, etc. Nieuw verstrekte vergunningen sinds 

1/1/16 worden in Mozard geregistreerd. Er is nog geen volledig overzicht van alle reeds eerder vergunde 

verstrekpunten. Oude data zijn niet of slecht te genereren. Er wordt onderzocht hoe een registratie vorm gegeven 

kan worden, in een bestaand of nieuw systeem/pakket. Voor het toezicht, dat gewoon plaatsvindt, op de 

inrichtingen wordt gebruik gemaakt van de huidige gegevens, er worden jaarlijks 115 controles gehouden.

Jaarstukken 2016 24 Hart voor BNM programma 4 

Pagina 34: Wie gaat het openbaar toeristisch informatiepunt bekostigen in het 

Muizenfort?

De verbouwing maakt deel uit van het project herinrichting Muizenfort waarvoor in Muiden een budget was 

vastgesteld (met subsidie van de provincie)..De informatie wordt geleverd door organisaties die met toerisme 

bezig zijn. Het is een inlooppunt waar schriftelijke informatie ligt en waar geen mensen zitten die vragen 

beantwoorden.

Jaarstukken 2016 25 Hart voor BNM programma 4 
Pagina 35: Hoe gaat de oversteek eruit zien met een tunnel of een zebra 

(verbinding Stadszicht en de Vesting)?

De oversteek over de Rijksweg wordt met een verkeersregelinstallatie geregeld die het gehele kruispunt regelt.

Jaarstukken 2016 26 Hart voor BNM programma 4 

Pagina 31: Baten op programmaniveau voor Economie is erg mager; zijn de 

voorgestelde investeringen in de perspectiefnota wel gerechtvaardigd? Wat zijn 

de verwachte opbrengsten?

Investeren in versterking van de economie leidt niet rechtstreeks tot inkomsten voor de gemeente. Verbetering 

van de arbeidsmarkt zal een positief effect hebben op de uitgaven sociaal domein. Voor het overige gaat het 

vooral om het bereiken van maatschappelijke effecten, zoals voor veel gemeentelijke uitgaven geldt.

Jaarstukken 2016 27 Hart voor BNM

programma 4 

Pagina 34: Wat is er gebeurd in 2016 voor de sociale huurwoningzoekende die 

geen statushouder is?

In 2016 zijn in Gooise Meren (volgens opgaaf door Woningnet) 230 sociale huurwoningen verhuurd aan 

woningzoekenden, niet zijnde statushouders. Voor verdere specificatie zie onderstaande tabel. Aantal verhuringen 

230

Via loting* 23%

Regulier 77%

 

Verhuringen doorstromers 46%

Verhuringen starters 53%

 

*Voor jongeren tot 25 jaar 

Jaarstukken 2016 28 Hart voor BNM programma 8 

Pagina 36: Wanneer wordt Mariënburg een gemeentelijk monument? De eigenaar heeft zienswijze ingediend tegen het voornemen om het gehele complex aan te wijzen als 

gemeentelijk monument. De ontwikkelaar heeft bezwaar aangetekend. De procedure van aanwijzing moet nog 

worden afgerond. Door de voorbescherming, conform de Erfgoedverordening Gooise Meren 2016, die thans op 

het complex rust gelden dezelfde regels voor wijziging van het complex als wanneer het een monument zou zijn. 

Dus er kunnen geen ongewenste ontwikkelingen plaatsvinden. 



Jaarstukken 2016 29 Hart voor BNM

programma 5 

Pagina 42: Versterking biodiversiteit: waarom is het plan van de bijenvereniging 

voor het inzaaien van bermen met biologisch zaad voor vogels bijen en andere 

insecten niet uitgevoerd in 2017?

Gemeente Gooise Meren geeft gevolg aan het Bijenconvenant zoals ondertekend door voormalig gemeente 

Bussum. Bij het maken van beplantingsplannen en de uitvoering van beheermaatregelen  wordt zo veel mogelijk 

rekening gehouden met voedselbehoeften van vogels, bijen en insecten. In april dit jaar is er in overleg met de 

bijenvereniging in de berm aan de Lorentzweg in Bussum met biologisch zaad een strook ingezaaid met een 

bijenmengsel. Dit jaar wordt er een onderzoek uitgevoerd naar kansen voor het versterken van de biodiversiteit. 

Uitkomsten hiervan worden verwerkt in een nog op te stellen groenstructuurplan. Een plan van de bijenvereniging 

kan hierin meegenomen worden.  

Jaarstukken 2016 30 Hart voor BNM programma 6

Pagina 49: Zijn er evaluaties van de schuldhulpverlening? Hoe effectief is het?

Medio 2016 is er een contract afgesloten met de Kredietbank. Hierin staat opgenomen dat er na een jaar een 

evaluatie plaatsvindt. Deze evaluatie wordt geagendeerd. Voor wat betreft de effectivieit valt uit de kwartaalcijfers 

van de Kredietbank op te merken dat het slagingspercentage van de schuldregelingen in 2016 ruim 90% bedroeg. 

Het slagingspercentage is het percentage waarbij de Kredietbank een schuldregeling heeft getroffen met alle 

schuldeisers. De raad wordt in de reguliere P&C cyclus geïnformeerd over de evaluatie.

Jaarstukken 2016 31 Hart voor BNM programma 6

Pagina 51: Toetst de gemeente op de kwaliteit van instanties die statushouders 

begeleiden met hun inburgeringsexamen? Nee, de gemeente toetst die kwaliteit niet. Sinds 2013 is de statushouder zelf verantwoordelijk voor zijn/haar 

inburgering. De minister Sociale zaken en werkgelegenheid is verantwoordelijk voor de kwaliteit van 

inburgeringsinstanties. Op dit moment is de enige toets het keurmerk: “blik op werk”.  Statushouders krijgen alleen 

een lening voor inburgeringstraject van DUO voor inburgeringsinstanties die dit keurmerk hebben.

Jaarstukken 2016 32 Hart voor BNM programma 6

Pagina 49: Hoe worden de investeringen en opbrengsten in de 

werkvoorzieningen op doelmatigheid en doeltreffendheid getoetst?

Werkvoorzieningen worden op grond van de individuele vraag/behoefte en maatwerk toegekend aan inwoners. 

Doeltreffendheid en doelmatigheid worden geborgd door functiescheiding tussen vraagverhelderaar 

(planvorming) en toewijzende specialist en steeksproefsgewijze controle achteraf op aanwezigheid van 

planvorming, juridisch juiste toewijzing en conformiteit van contracten en facturen. Op contractniveau met 

aanbieders (bijvoorbeeld Tomingroep) wordt periodiek gekeken naar de mate waarin contractueel overeen 

prestatiecriteria op het gebied van doeltreffendheid en doelmatigheid behaald worden.

Jaarstukken 2016 33 Hart voor BNM programma 7

Pagina 62: Hoe moeten de overeenkomstige aframing van rijksmiddelen van 

2017 (€2 miljoen) zien? Welke opties zijn er: aframen van €2 miljoen of ook 

korten voor de volgende jaren met €2 miljoen?

De overeenkomstige aframing verwijst naar de reeds in onze meerjarenbegroting verwerkte stapsgewijze 

verlaging van de Rijksbijdragen integratie-uitkering Sociaal Domein: 2016 € 16,5 miljoen ; 2020: € 14,7 miljoen.

Jaarstukken 2016 34 Hart voor BNM

programma 8

Pagina 65: Wanneer wordt de achterstand op de lijst met aangedragen 

gemeentelijke monumenten door het Cuypersgenootschap in Bussum, Muiden 

en Muiderberg weggewerkt?

Het Cuypersgenootschap heeft enkele jaren geleden samen met de HKB een top 20 gemaakt van panden die niet 

zouden mogen ontbreken op de gemeentelijke monumentenlijst. Van een deel daarvan is een redengevende 

omschrijving opgesteld en worden deze gefaseerd in procedure genomen. Daarvan zijn het woon-winkelblok aan 

de Nassaulaan 38-48, Veerstraat 25-37, Vlietlaan 2-4;  de boshut van Carry van Hoogstraten (Walden)op de Nieuwe 

’s-Gravelandseweg 96; en de woning aan de Busken Huetlaan 1a  aangewezen aals gemeentelijk monument. Er 

resteren nog 15 panden. Ondermeer op grond van de beleidsnota Cultuurhistorie Bussum is de lijst met 

gemeentelijke monumenten afgelopen jaren met meer monumenten toegenomen. Voor Muiden en Muiderberg is 

door de gemeente een inventarisatie gemaakt van beeldbepalende panden en is aan het Cuypersgenootschap en 

de Historische Kring gevraagd daar eveneens een ranking in aan te brengen. Daar is een top 18 uitgekomen. Hier is 

nog geen verdere actie op ondernomen. Muiden en Muiderberg heeft nu alleen het Kruidpad met de 

dienstwoningen als gemeentelijk monument. 

Jaarstukken 2016 35 Hart voor BNM Hoofdstuk 4 
Pagina 125: €60 miljoen eigen vermogen, onderverdeeld opgeteld tot 

€57.279.000 waar is de overige 3 miljoen?

In de tekst moet de € 60 miljoen worden vervangen door € 57 miljoen.

Projectenboek 36a Hart voor BNM programma 7

Pagina 34: Emmaschool: Waarom wordt bij het project de Emmaschool als 

risicofactor gezien dat de gemeenteraad meer duurzaamheidsmaatregelen dan 

het bouwbesluit wil? Het College heeft een College Uitvoeringsprogramma wat 

volgt uit het Coalitie Uitvoeringsprogramma, waarin duurzaamheid ook in 

gemeentelijke gebouwen wordt nagestreefd, waarom komt het College zelf niet 

met een voorstel?

De gemeente stelt bij bekostiging van voorzieningen onderwijshuisvesting de vergoeding vast op basis van 

normbedragen, conform de Verordening Voorziening onderwijshuisvesting. Er is momenteel geen formeel beleid 

dat verhogen van de hierboven genoemde normbedragen toelaat. 

Inmiddels is gestart met het traject voor het opstellen van een Integraal Huisvestingsplan Onderwijs (IHP). De 

normvergoeding als thema, alsmede de ambities van de gemeente ten aanzien van huisvesting, zullen worden 

meegenomen in het IHP. Wanneer dit resulteert in het ophogen van de normbedragen, zal de vergoeding  alsnog 

worden herzien. Het in 2013 beschikbaar gestelde krediet door de raad voor herhuisvesting van de Emmaschool is, 

als gevolg van de aantrekkende markt en de kosten gemaakt als gevolg van de procedure bij de RvS, niet meer 

actueel. De aanbesteding van de Emmaschool staat eerder gepland, dus zal hiervoor een separaat voorstel worden 

gedaan. 

Projectenboek 36b Hart voor BNM programma 7 
Waarom worden de mogelijkheden van vernietiging door de Raad van State en 

bezwaar tegen de omgevingsvergunning als kleine risico's gezien (1-10%)?

Dit risico is gebaseerd op de tussenuitspraak en het verrichte aanvullende onderzoek. Deze inschatting is 

gebaseerd op jurisprudentie.



Projectenboek 37a Hart voor BNM programma 4 

Pagina 64-66: Scapinoterrein de gemeenteraad van Bussum, maar ook de Raad 

van State hebben het besluit om een Albert Heijn te vestigen op het 

Scapinoterrein vernietigd. Wanneer heeft de gemeenteraad van Gooise Meren 

het College de kaders gegeven waardoor het College het besluit had kunnen 

nemen dat Ahold Real Estate een Albert Heijn mag vestigen in het 

Scapinoterrein?

Er zijn geen nieuwe kaders door de gemeenteraad van Gooise Meren vastgesteld. De gemeenteraad van Bussum 

heeft de Gebiedsvisie voor het centrum van Bussum in 2012 vastgesteld. Daarop volgend heeft het college van 

Bussum het Centrumplan in 2013 vastgesteld. De ambities en kaders in deze beide documenten zijn gebruikt om 

een herontwikkeling op de Scapino locatie van o.a. detailhandel te initiëren. Destijds was Albert Heijn nog geen 

eigenaar van het terrein.

Projectenboek 37b Hart voor BNM programma 4 
Wanneer heeft het college het besluit genomen dat het terrein om de Scapino 

hee verkocht kan worden aan Ahold?

Niet van toepassing

Projectenboek 37c Hart voor BNM programma 4 
Gaat dit terrein verkocht worden tegen de taxatiewaarde van een parkeerplaats 

of tegen de taxatiewaarde van bouwgrond?

Niet van toepassing

Projectenboek 37d Hart voor BNM programma 4 
Wat is de taxatiewaarde van de grond als het bouwgrond is? Niet van toepassing

Projectenboek 37e Hart voor BNM programma 4 

Past uitbreiding van het winkeloppervlakte in de gebiedsvisie centrum uit 2012 

en het centrumplan uit 2014?

In beide documenten is aangegeven dat het uitgangspunt is om het gemengde winkelaanbod te behouden. Dit 

kan betekenen dat er op strategische plekken toch winkelruimte wordt toegevoegd om meer variëteit in 

winkelruimtes te bieden. Dit betekent dan wel dat winkels op andere locaties in Bussum verdwijnen. Op dit 

moment is dit nog niet aan de orde. Zodra dit nodig is, komt dit in de raad. 

Projectenboek 38a Hart voor BNM programma 4 

Project Keverdijk: Wat is nu de stand van zaken bij de onderhandelingen tussen 

gemeente, Dudok en de Marokkaanse vereniging (de drie eigenaren) over het 

project?

Sinds oktober 2016 zijn wij constructief in overleg met Dudok Wonen en de Vereniging Islamitsiche Gemeente 

Naarden. De omwonenden hebben wij tussentijds geinformeerd over de stand van zaken. Er zijn flinke stappen 

gezet naar een plan dat recht doet aan de kernwaarden die zijn voortgekomen uit de participatie en waarbij ook de 

financiele risico's beter zijn afgedekt. De eigenaren streven ernaar in september van dit jaar overeenstemming te 

bereiken. Het colleg kan hier niet op beantwoorden. Het antwoord ligt bij de eigenaren.

Projectenboek 38b Hart voor BNM programma 4 
Ondersteunen de drie eigenaren het huidige plan nog steeds? Ja, de drie eigenaren ondersteunen de hoofdlijnen van het plan nog steeds maar zien wel aanleiding het plan te 

optimaliseren en aan te passen aan de laatste inzichten. De in oktober 2016 aan de raad gepresenteerde risico's 

geven daartoe mede aanleiding.

Projectenboek 38c Hart voor BNM programma 4 

Is het plan dat uit de burgerparticipatie is gekomen ongewijzigd gebleven in de 

onderhandelingen? Zo nee, over welke mogelijke wijzigingen hebben we het en 

op welke wijze wordt de klankbordgroep weer betrokken bij het proces?

Zie hiervoor. De klankbordgroep is door ons tussentijds geinformeerd over de voortgang en wordt betrokken bij de 

verdere invulling en planontwikkeling zodra de eigenaren overeenstemming hebben bereikt. Zie 38a

Projectenboek 38d Hart voor BNM programma 4 
Wat is het tijdsplan van het project? De eigenaren streven ernaar in september tot overeenstemming te komen. De planuitwerking en de planologische 

procedure zullen daarna naar verwachting nog zo'n anderhalf jaar in beslag nemen voordat de uitvoering kan 

starten.

VV17-1 39
Gewoon 

GooiseMeren
VV17-1

In het Voortgangsverslag wordt gemeld dat er meer geld nodig is voor 

Audiovisuele apparatuur in de vergaderzalen (€265K i.p.v. €100K), omdat alleen 

rekening is gehouden met audiovisuele apparatuur in de raadszaal. In het 

Programma van Eisen die door de Fusieraad is vastgesteld, staat uitdrukkelijk 

dat in het vergadercentrum de vergaderruimten beschikken over (flexibele, 

verplaatsbare) audiovisuele installaties. Het is Gewoon GooiseMeren niet 

duidelijk waarom het PvE niet is gevolgd. Graag een uitleg van het college.

In de discussies met de Fusieraad die voorafgaand aan de vaststelling van het krediet zijn gevoerd is inderdaad 

gesproken over het zorgdragen van goede audiovisuele voorzieningen in het vergadercentrum. Bij het opstellen 

van het krediet was er nog geen programma van eisen waar de installaties aan zouden moeten voldoen. Bij de 

invoering van het nieuwe vergadermodel van de raad werd duidelijk dat het noodzakelijk zou zijn om voor meer te 

zorgen dan dat in eerste instantie omschreven was. Het meer zat er o.a. in dat voor alle commissiekamers 

publicatie van de vergaderingen via internet noodzakelijk zou zijn. In plaats van één complete set, betekent dat 

dat er vier sets audiovisuele apparatuur moet komen. 

Accountantsverslag 40
Gewoon 

GooiseMeren
Accountantsverslag

In het Accountantsverslag (6.2) wordt aandacht gevraagd voor de continuïteit 

van de IT-omgeving, omdat het herstellen van de volledige IT-omgeving vanaf 

back-up media niet mogelijk is. Welke tijdelijke en structurele maatregelen 

worden getroffen om dit te herstellen en wanneer worden deze maatregelen 

ingevoerd?

In de controles van de accountant wordt uitgegaan van bewijs. De wel uitgevoerde maandelijkse back-up & restore 

procedure kon niet bewezen worden. Met ingang van heden wordt dit bijgehouden in het ticketsysteem zodat logs 

zichtbaar aangeven wat er is uitgevoerd. Een ander risico wat hier bedoelt wordt maar niet helder is beschreven is 

dat de uitwijk nog niet op orde is. Deze uitwijk (bij calamiteiten) wordt dit jaar gezamenlijk met de gemeente 

Hilversum op orde gebracht. De gemeente Hilversum en Gooise Meren zijn dan elkaars uitwijk bij 

(ICT)calamiteiten.

Accountantsverslag 41
Gewoon 

GooiseMeren
Accountantsverslag

In het Accountantsverslag geeft de accountant aan dat het nodig is de 

kredietwaardigheid van “de KNSF ” te controleren. Wat is de aanleiding voor 

deze aanbeveling? Welke maatregelen gaat het college nemen? Welke juridische 

entiteiten betreft dit?

Aan de entiteit KNSF Vastgoed II B.V.  is een lening verstrekt door de gemeente, zoals vastgelegd in de VOK.  De 

KNSF is een private partij en het betreft een groot leningbedrag, daarom doet de accountant de aanbeveling voor 

het controleren van de kredietwaardigheid. Als onderpand voor de lening is het recht op hypotheek voor het 

gebied van De Krijgsman opgenomen in de VOK. Mochten er wijzigingen zijn in het onderpand dan wordt er 

opnieuw getaxeerd. Het college ziet het onderpand als voldoende maatregel.  

Jaarstukken 2016 42 D66 Raadsvoorstel 
Bijlage bij raadsvoorstel sub toelichting van het rekenresultaat op hoofdlijnen. 

Zou het raadzaam zijn boven het schema toe te lichten dat de genoemde 

bedragen zijn x €1000?

Bij de tabel in de bijlage bij het Raadsvoorstel dient te worden toegevoegd:

'bedragen in € x 1.000'

Jaarstukken 2016 43 D66 Leeswijzer
Pagina 7: sub leeswijzer tweede regel: De indeling en inhoud van deze 

jaarstukken is contant gehouden ten opzichte van, etc. Is hier wellicht bedoeld 

constant gehouden in plaats van contant gehouden?

Op pagina 7 onder leeswijzer dient het woord 'contant' gelezen te worden als 'constant'



Jaarstukken 2016 44 D66

Programma 2 

Pagina 19: In de doelenboom ontbreekt een rapportage met betrekking tot d, e 

en f. Wat is de stand van zaken inzake het tegen gaan polarisatie en voorkoming 

radicalisering en aanpak georganiseerde criminaliteit?

-Stand van zaken inzake het tegen gaan polarisatie en voorkoming radicalisering:

(Dreigende) radicalisering en polarisatie (spanningen tussen groepen in de samenleving)

vraagt om bijzondere aandacht en alertheid. Wij zijn met name alert op signalen van

Jihadisme, extremisme binnen de Islam en rechts radicale dreigingen.

In 2017 zal ingezet worden op het opzetten van een regulier en strategisch

bondgenotenoverleg. Verbindingen met maatschappelijke organisaties worden gelegd,

aangehaald en onderhouden. Een verbinding die gebruikt kan worden in vragen en zorgen

om radicalisering, maar ook informatie over andere onderwerpen moeten gedeeld kunnen

worden. Deze verbindingen willen wij gebruiken om signalen van radicalisering te herkennen

en te duiden, zodat deze vroegtijdig kunnen worden onderkend en opgepakt.

Tevens nemen wij deel aan regionale overleggen met onze (externe) partners zoals andere

gemeenten en OM. In deze overleggen wordt informatie gedeeld en afgestemd om signalen

van radicalisering en polarisatie in een vroeg stadium met alle zakelijke partners te delen en

voortijdig op te kunnen handelen.

-Stand van zaken inzake aanpak georganiseerde criminaliteit:

In 2017 is aansluiting gezocht bij het RIEC MN voor het inbrengen van twee casussen waarbij een vermoeden is van 

georganiseerde criminaliteit. 

In 2017 zijn 11 BIBOB onderzoeken uitgevoerd bij vergunningaanvragen. De Wet Bevordering 

Integriteitsbeoordelingen door het Openbaar Bestuur (Wet BIBOB) toets of er sprake is van georganiseerde 

criminaliteit dan wel dat er mogelijke relaties zijn tussen de onder- en bovenwereld. 

In de tweede helft van 2017 zal zowel op ambtelijk als op bestuurlijk niveau worden ingezet op de awareness van 

de aard en risico’s van georganiseerde criminaliteit, en van het risico ongewild faciliterend op te treden als 

gemeente. 

Begin 2018 wordt er in samenwerking met het RIEC een ondermijningsbeeld voor gemeente Gooise Meren 
Jaarstukken 2016 45 D66

Programma 2

Pagina 21: Inzake brandweer en rampen totale lasten €5.451.432 en baten 

€93.313. Hoe vaak is de brandweer uitgereden en hoeveel branden zijn geblust in 

2017 en waaruit bestaan de baten?

In 2016 waren en 60 uitrukken op de dag en 97 in de avond, nacht weekend. Dit kan zijn voor een brand, maar ook 

assisteren bij ambulance of verkeersongeval.

De baten  betreffen de leges voor APV-vergunningen.

Jaarstukken 2016 46 D66

Programma 3

Pagina 26: sub e Spoorse doorsnijdingen. Inzet is het bevorderen van de 

doorstroming en de bereikbaarheid. Waarom wordt pagina 14 coalitieakkoord 

niet uitgevoerd: sterke lobby richting Rijk en Provincie met als inzet een verdiept 

spoor?

In alle contacten met rijk en provincie, bv MIRT, wordt aandacht gevraagd voor het verder verminderen van de 

barrierewerking bij voorkeur door een verdiepte ligging. Hilversum heeft zich bij de lobby aangesloten en ook de 

regio ziet het belang ervan in. Er wordt continue gelobbyd bij Prorail en de provincie. 

Jaarstukken 2016 47 D66 Programma 4 

Pagina 30: sub speerpunten wordt vermeld achterlaat locatie gemeentehuis 

Muiden. Waarom wordt achterlaat locatie stadskantoor Naarden niet als 

speerpunt vermeld en wat is de stand van zaken?

Het speerpunt is opgesteld in 2015 bij de opstelling van de Programmabegroting 2016. Stand van zaken van de 

gemeentehuizen is dat we midden in de beoordelingen van ingebrachte plannen zitten. Op 29 juni vindt de pitch 

plaats van de overgebleven plannen en dan kan voor het zomerreces een keuze gemaakt worden door het college 

en na de zomer worden onderhandeld.

Jaarstukken 2016 48 D66 Programma 4 
Pagina 31: In de taartdiagrammen staan 6 respectievelijk 5 taartstukken. 

Waarom worden maar 5 respectievelijk 4 van de taartstukken toegelicht?

Bij de opmaak van de taartpunten zijn de legenda (toelichtingen) deels weggevallen.

Jaarstukken 2016 49 D66 Programma 4 

Pagina 32: sub 4.3 effectieve en doelmatige inzet van gemeentelijke gebouwen. 

Wanneer kan de raad het overzicht en waardering/waarderingsgrondslag van het 

gemeentelijk onroerend goed tegemoet zien?

In de bestuurlijke agenda is een presentatie van de analyse vastgoed gepland in september 2017.

Jaarstukken 2016 50 D66 Programma 4 Pagina 33: sub 4.4 doelenboom. Waarom ontbreekt het project Crailo? Project Crailo was geen onderdeel van de Programmabegroting 2016

Jaarstukken 2016 51 D66 Programma 4 

Pagina 35: Inzake Keverdijk wordt vermeld: uit de analyse zijn substantiële 

risico's voor de gemeente naar voren gekomen. Wat zijn de gekwantificeerde 

financiële risico's en waarom zijn deze risico's niet meegenomen in het 

weerstandvermogen op pagina 84?

In oktober 2016 heeft het college de raad vertrouwelijk geinformeerd over de gecontateerde risico's in het project. 

Er was op dat moment nog geen sprake van een overeenkomst tussen partijen. Ter beheersing van de 

geconstateerde risico's heeft het college aangekondigd met de eigenaren in gesprek te gaan over bijstelling en 

vastlegging van afspraken. Nadat partijen overeenstemming hebben bereikt en dit contractueel hebben 

vastgelegd, wordt het risicoprofiel van het project geactualiseerd en alsnog meegenomen in het 

weerstandvermogen.

Jaarstukken 2016 52 D66 Programma 4 

Pagina 36: Borgronden. Wanneer worden de quickscans met de raad gedeeld? De QuickScans zijn gedaan door de VOF Naarden Borgronden en niet in ons bezit. Met hen is afgesproken dat zij 

hiervoor zouden zorgen en dat bij  de start van de participatie ze aan een ieder ter beschikking gesteld gaan 

worden. De participatie is nog niet gestart. 

Jaarstukken 2016 53 D66 Programma 4 
Pagina 38: sub beheer gemeentelijke gebouwen. Waarom wordt het nadeel 

betrekking hebbende op groot onderhoud Zandzee geboekt in programma 7 en 

niet in programma 8?

De Zandzee wordt gezien als multifuntioneel gebouw en derhalve verklaard onder programma 4 waar de 

gemeentelijke gebouwen zijn opgenomen.

Jaarstukken 2016 54 D66 Programma 5 
Pagina 41: In de taartdiagrammen staan 7 respectievelijk 5 taartstukken. 

Waarom worden maar 6 respectievelijk 4 van de taartstukken toegelicht?

Bij de opmaak van de taartpunten zijn de legenda (toelichtingen) deels weggevallen.



Jaarstukken 2016 55 D66

Programma 7

Pagina 55: sub speerpunt haalbaarheidsonderzoek Kindcentrum Muiderberg. 

Waarom blijft het haalbaarheidsonderzoek en waarom wordt het 

coalitieprogramma pagina 9 doelverbetering leer- en leefklimaat; gezonde 

scholen middel: huisvesting van school in multifunctionele acommodatie 

Muiderberg niet uitgevoerd?

Planning

Het haalbaarheidsonderzoek is deze maand afgerond, de uitkomsten worden na het zomerreces gedeeld met de 

raad. Het Kindcentrum (IKC) Muiderberg is ook onderdeel van het traject Integraal Huisvestingsplan onderwijs 

(IHP, besluitvorming 3 of 4 kwartaal 2017). Op basis van de uitkomsten van het haalbaarheidsonderzoek en het IHP 

is afgesproken met de schoolbesturen dat zijn een aanvraag voorzieningen onderwijshuisvesting zullen indienen 

vóór 1 april 2018.                                                                                                 Uitvoering

Het uitgangspunt bij het realiseren van het IKC Muiderberg( bij De Rijver) is dat er voor de gemeente sprake moet 

zijn van een budgettair neutrale operatie. Dit houdt in dat inzicht moet worden gegeven in de investeringen die 

gedaan moeten worden. De huisvesting van het IKC kan worden gerealiseerd middels nieuwbouw, maar ook de 

bestaande gebouwen zoals Villa Zeezicht en de Rijver kunnen een rol spelen in de invulling van de 

huisvestingsbehoefte. Bij realisering van het gebouw bij De Rijver zal sprake zijn van het achterlaten van de 

huidige locaties van De Vinkenbaan en de Oranje Nassauschool. Na realisering van het gebouw moet een 

aanvaardbare en doelmatige exploitatie van het gebouw voor zowel de partners in het IKC als ook voor de 

gemeente mogelijk zijn. 

Jaarstukken 2016 56 D66 Programma 7
Pagina 55: In de taartdiagrammen staan 7 respectievelijk 6 taartstukken. 

Waarom worden maar 4 respectievelijk 4 van de taartstukken toegelicht?

Bij de opmaak van de taartpunten zijn de legenda (toelichtingen) deels weggevallen.

Jaarstukken 2016 57 D66 Programma 7
Pagina 64: In de taartdiagrammen staan 6 taartstukken. Waarom worden maar 4 

van de taartstukken toegelicht?

Bij de opmaak van de taartpunten zijn de legenda (toelichtingen) deels weggevallen.

PN18 58 50PLUS programma 4 

Kunt u in Programma 4 onder Nieuw Beleid  getalsmatig specificeren welke 

financiële voordelen u verwacht te behalen bij invoering van de Omgevingswet 

en in hoeverre die voordelen al zijn meegenomen in de voor de rapportage 

periode 2018-2021 opgenomen cijfers?

Bij de invoering van de Omgevingswet zijn mogelijk financiele voordelen te verwachten bij het doorlopen van de 

procedure omgevingsvergunning. Omdat de werkwijze hiervoor nog niet helemaal bekend zijn, deze worden nog 

uitgewerkt in AMvB's (Algemene Maatregel van Bestuur) kan hier nog geen financiele aanname voor worden 

gedaan. 

PN18 59 PvdA Programma 1

Heeft het college het voornemen om een evaluatie uit te voeren naar de vraag of 

het instellen van wijkwethouderschappen en de wijze waarop daar invulling aan 

wordt gegeven voldoet aan de doelstellingen die daaraan worden verbonden in 

het coalitieprogramma?

Ja, het 1e kwartaal van 2018.


